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§ 170 Dnr KFKS 2015/1-019 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2015-06-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2015-05-26, KSAU och 
KSVU 2015-06-02 

 

Information om processtyrning av Nacka 
kommuns verksamhet 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Värmdö kommuns beslut om att godkänna 
överenskommelsen om finansiering av 
bussterminallösning för Ostsektorn, 2015-
04-29 § 90 

 

Anmälningar KSAU 2015-06-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från STF – När blir naturreservaten 
klara? Svar från park- och naturenheten 

Finn Cederberg, naturvårdsintendent 

Rapporter 
 

Rapport från inspektion hos 
Överförmyndarnämnden i Nacka kommun

 

Övrigt 
 

Remiss Kommunallag för framtiden SOU-
2015:24, KFKS 2015/398-100 

Svar senast 2015-10-30 
Helena Meier 
Anneli Sagnerius, juridik- och 
kanslienheten 

Dom i överprövning av upphandling av 
juristtjänster 

 

AB Vårljus, protokoll 2 2015  
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Föreningsrådet i Älta, protokoll 2015-05-
12 

 

Käppalaförbundet, protokoll 2014-12-18  
 
 
- - - - - 
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§ 171 Dnr KFKS 2015/2-019 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar delegationsbesluten till protokollet. 

Delegationsbeslut KSSU 2015-05-26 

Ärende Beslutsfattare 
Domstolsärende – obetald 
gatukostnadsersättning – Publiceras inte 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Tjänsteskrivelse ang mål om obetald 
gatukostnadsersättning – Publiceras inte 

Exploateringschef Ulf Crichton 

  
Delegationsbeslut exploatering, sep lista  
  
Delegationsbeslut start-pm Norra Nacka 
Strand, detaljplan 3 

Exploateringschef Ulf Crichton 
Tf Planchef Angela Jonasson 

Delegationsbeslut start-pm Södra Nacka 
Strand, detaljplan 4 

Exploateringschef Ulf Crichton 
Tf Planchef Angela Jonasson 

 
Delegationsbeslut exploateringsenheten 

Delegationsbeslut KSAU 2015-06-02 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut ansvar 20101 - 20130 
fastighet 

Tf fastighetsdirektör Lars Nylund 

Delegationsbeslut ansvar 20030 
redovisningsenheten 

Ekonomidirektör Eva Olin 

 
- - - - - 
  

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsproj
ekt 

Fastighet/-er 

2015-04-21 26 Beställning belysning 
gångbana Kummelnäs 
förskola 

9402 
Kummelnäsvägen 

 

2015-05-19 38 Anstånd med betalning av 
gatukostnadsersättning 

9528 Älgö Älgö 18:3 
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§ 172 KFKS 2012/569-231 

Passivhus - en energisnålare bebyggelse i Nacka för ett 
bättre globalt klimat  
Motion den 8 oktober 2012 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige avslår de förslag i motionen som handlar om att under en 
treårsperiod efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

 
2. Kommunfullmäktige avslår det förslag som rör anpassning av byggregler till 

passivhusens behov av tjockare väggar och luftsluss. Eftersom plan- och bygglagen 
medger liten avvikelse från bestämmelser i detaljplanen finns möjlighet att anpassa 
bygglovgivning efter passivhusens behov av större byggnadsyta. 

 
3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 

behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 
 

4. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) har lämnat in en motion om att stötta byggandet av passivhus och 
minienergihus i kommun. Motionären yrkar att bygglovstaxan ska slopas i efterhand för 
dem som klarar kraven för passiv- eller minienergihus samt att byggreglerna ska anpassas 
efter passivhusens tjockare vägar och behov av luftsluss. 
 
Kommunstyrelsen anser att det är angeläget att det energieffektiva byggandet i kommunen 
ökar, men avslår motionärernas förslag då de strider mot lag. 
 
I dagsläget pågår i kommunen ett aktivt arbete inom miljö- och klimatområdet.   
En konkret handlingsplan för vilka åtgärder som kommunen ska arbeta med för att bidra 
till att minska miljö- och klimatpåverkan är på väg tas fram. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 101 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2015 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 91  
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Kommunfullmäktige den 14 oktober 2013 § 230  
Motion Passivhus – en energisnålare bebyggelse i Nacka för ett bättre globalt klimat 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 101 
Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige avslår de förslag i motionen som handlar om att under en 
treårsperiod efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

2. Kommunfullmäktige avslår det förslag som rör anpassning av byggregler till 
passivhusens behov av tjockare väggar och luftsluss. Eftersom plan- och bygglagen 
medger liten avvikelse från bestämmelser i detaljplanen finns möjlighet att anpassa 
bygglovgivning efter passivhusens behov av större byggnadsyta. 

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 
behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 

4. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 91 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Avslå de förslag i motionen som handlar om att kommunen under en treårsperiod 
ska efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

2. Avslå förslag som rör anpassning av byggregler till passivhusens behov av tjockare 
väggar och luftsluss.  

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 
behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 

Därmed anses motionen vara färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Rolf Wasteson 
(V) och Christina Ståldal (NL), bifall till motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
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Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har i flera sammanhang tidigare ställt krav på att Nacka ska se till att 
passivhus bygg i kommunen. Då kunde Nacka gå före. Nu är passivhus relativt vanligt 
förekommande i andra kommuners bygganden. Mot bakgrunden av behovet av att hålla 
nere energiförbrukningen av klimat- och miljöskäl är det angeläget att även Nacka 
uppmuntrar passivhusbyggande. Miljöpartiets förslag kan vara en möjlighet att uppnå 
detta.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Ett litet, konkret och viktigt steg på vägen för en bättre miljö i Nacka.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
”Kommunen tog för ett år sedan fram ett antal lokala miljömål för Nacka kommun. Där 
uttrycks särskilt att Nacka ska ha höga ambitioner med miljöpolitiken och bl.a. se till att det 
byggs fler energismarta hus. Ett av de strategiska målen är att minska energianvändningen 
genom att verka för att byggnader utformas och utrustas på ett sådant sätt att en hållbar 
livsstil underlättas. Ett av etappmålen är att minska utsläppen av växthusgaser från 
bostäders energianvändning med 15 % till 2020 och 30 % till 2030 (jämfört med 2011). 
Dessa mål kommer inte att uppfyllas av sig självt utan kräver en aktiv insats från 
kommunen. 
 
Idag består kommunens arbete gentemot Nackas invånare av ett statiskt textavsnitt på 
kommunens hemsida från år 2008. Där hänvisar man via ett telefonnummer (08-29 11 29), 
till en för Stockholmsregionen samordnad klimat- och energirådgivning, samt en länk till 
energimyndighetens hemsida. Dock saknas länk till Klimat & energirådgivningens hemsida  
Om man är intresserad av passivhus och ringer till det uppgivna telefonnumret hänvisar 
rådgivaren i sin tur till att man kan söka information om lågenergibyggnader på internet, 
bl.a. från Passivhuscentrum (www.passivhuscentrum.se) och Lågan (www.laganbygg.se) 
samt att det i bokhandeln finns böcker där man kan lära sig mer. 
Detta anser Allianspartierna vara en kontinuerlig information och dialog om hur 
kommuninvånarna kan minska sin energianvändning och klimatpåverkan. Enligt 
Miljöpartiet lever inte kommunens modesta insats på området upp till ambitionsnivån i de 
av Kommunfullmäktige beslutade lokala miljömålen. Miljöpartiets motion är inte hela 
lösningen men ändå ett steg i rätt riktning. 
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Förslagen i motionen kostar ingenting att genomföra och skulle bara ge positiva effekter i 
kommunens miljöarbete.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater vill att Nacka ska ta steget att utvecklas och bygga det nya gröna 
folkhemmet. För det krävs kloka politiska beslut. Ett sätt att öka byggnationen av passivhus 
är det förslag som motionären tar upp. Exempel från andra städer exempelvis Östersund 
visar på att förslaget ger minimala ekonomiska konsekvenser. Några tydliga ekonomiska 
konsekvenser kunde inte heller uppvisas i svaret på motionen. Därför vill vi gärna bifalla 
motionen, vilket innebär att vi testar den gröna avgiftsväxlingen under en kort och 
begränsad period.” 
 
- - - - - 
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§ 173 Dnr KFKS 2014/1005-808 

Förebyggande arbete och tidiga insatser för unga 
Motion den 24 november 2014 av Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnden och fritidsnämnden att redovisa 

hur befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser följs upp och 
utvärderas. Uppdraget ska redovisas senast december 2015. 

 

Ärende 
Motionären yrkar kortfattat följande förslag: 

- Utred behov av tidiga insatser och vinster med förebyggande arbete 
- Bygg upp en social investeringsfond 
- Upprätta en strategi och handlingsplan 
- Inför ett styrsystem som belönar långsiktig effektivitet 

 
Socialnämnden och fritidsnämndens bedömning är att det finns kunskap om behov av 
tidiga insatser för barn och unga och de ekonomiska vinsterna. Den samlade bedömningen 
från nämnderna är att motionen delvis ska avslås. 
 
Kommunstyrelsen delar nämndernas uppfattning om att Nacka kommun redan idag 
arbetar förebyggande genom tidiga insatser på olika nivåer. Kommunstyrelsen anser inte att 
en social investeringsfond ska inrättas. Införandet av en sådan fond bör föregås av en 
fördjupad diskussion om hur ett sådant arbetssätt förhåller sig till och påverkar nuvarande 
arbetsformer och styrprinciper. 
 
Kommunstyrelsen föreslår därför att kommunfullmäktige avslår motionen men uppdrar åt 
nämnderna att redovisa hur befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser 
följs upp och utvärderas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 101 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2015 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 16 april 2015 § 41 
Protokollsutdrag socialnämnden den 21 april 2015 § 48 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 101 
Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnden och fritidsnämnden att redovisa 

hur befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser följs upp och 
utvärderas. Uppdraget ska redovisas senast december 2015. 

Beslut i fritidsnämnden den 16 april 2015 § 41 
1. Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
2. Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska arbeta 

fram och anta en strategi för förebyggande och främmande arbete för ungas hälsa 
och välbefinnande. 

Beslut i socialnämnden den 21 april 2015 § 58 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska arbeta fram och 
anta en strategi för förebyggande och främmande arbete för ungas hälsa och välbefinnande. 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade att ärendet återremitteras med följande motivering. 
 
”Bakgrunden till återremissen är att motionen inte har gått på remiss och yttrande till andra 
nämnder med betydelse för social hållbarhet. Det gäller utbildningsnämnden, 
kulturnämnden, arbets-och företagsnämnden och natur- och trafiknämnden. Att man inte i 
texten till kommunens svar har med skolan i nätverksgrupper kring social hållbarhet är 
ytterst märkligt och tyder på ett begränsat stuprörstänkande. I framtiden kommer vi inte att 
ha råd med det. Då kommer det att krävas att alla goda krafter samarbetar kring barn och 
ungdomars förhållande.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till satserna 1,3 och 4 i motionen. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Christina Ståldals återremissyrkande. 
 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
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Protokollsanteckning 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Glädjande att flera oppositionspartier ställde sig bakom huvuddelen av denna motion. 
Detta är i hög grad en framtidssatsning, ekonomiskt och socialt. Allt tal om social 
hållbarhet väger lätt om man inte på allvar satsar på tidiga och förebyggande insatser. Då 
krävs det ett slut på stuprörstänkande mellan verksamheter i Nacka och fullt fokus på 
samverkan med syfte att förhindra tidig utslagning. Motionen har inte gått till 
Utbildningsnämnden, Kulturnämnden eller Arbets- och företagsnämnden. Det visar vilken 
begränsad syn man har på vikten av tidiga åtgärder. Inte minst skolan är en mycket viktig 
aktör som här knappast nämns som samverkanspartner för tidiga insatser. Genom att 
anamma detta evidensbaserade arbetsätt sparar vi liv och kostnader till mycket stora belopp 
för samhället och den enskilda människan.” 
 
- - - - - 
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§ 174 Dnr KFKS 2015/362-219 

Aktualitetsprövning av översiktsplanen ”Hållbar framtid 
i Nacka”  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om att påbörja aktualitetsprövning av översiktsplanen. I 
aktualitetsprövningen ska också hänsyn tas till de sex miljömål med strategiska mål som 
kommunfullmäktige fastställt; 
1. Begränsad klimatpåverkan 
2. Frisk luft 
3. Giftfri miljö 
4. Levande sjöar, vattendrag och hav i balans 
5. God bebyggd miljö 
6. Ett rikt växt- och djurliv 
 

Ärendet 
Den 11 juni 2012 antogs översiktsplanen Hållbar framtid i Nacka. Enligt plan- och bygglagen 
ska alla kommuner ha en aktuell översiktsplan (ÖP). ÖP ska ange inriktningen för den 
långsiktiga utvecklingen av den fysiska miljön i hela kommunen. ÖP är inte bindande, men 
den ska ge vägledning om hur mark- och vattenområden ska användas. Den ska även ge 
vägledning om hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras. Det innebär att 
översiktsplanen har stor betydelse vid detaljplanering av olika områden och vid andra 
strategiska beslut som rör stadsbyggandet. En gång per mandatperiod ska översiktsplanens 
aktualitet prövas, dvs. uppdatera dess innehåll utifrån vad som har förändrats sedan den 
antogs. 
 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2015, rev 29 maj 2015 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 juni 2015 § 101 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 102 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar om att påbörja aktualitetsprövning av översiktsplanen. I 
aktualitetsprövningen ska också hänsyn tas till de sex miljömål med strategiska mål som 
kommunfullmäktige fastställt; 
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1. Begränsad klimatpåverkan 
2. Frisk luft 
3. Giftfri miljö 
4. Levande sjöar, vattendrag och hav i balans 
5. God bebyggd miljö 
6 Ett rikt växt- och djurliv”  

 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Helena 
Westerling (S), bifall till planenhetens förslag. 
 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Helena Westerling, komplettering av 
översiktsplanen att aspekten ”Social hållbarhet” ska utvärderas. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons yrkande. 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Översiktsplanen har social hållbarhet som ett av målen för Nackas utbyggnad, tillsammans 
med ekonomisk och ekologisk hållbarhet. Nacka är en av landets mer segregerade 
kommuner men en minskande andel hyresrätter och en galopperande prisutveckling på 
bostadsrätterna. Därför är det extra angeläget att följa upp målsättningen med social 
hållbarhet. Särskilt angeläget är det också därför att den aspekten så sällan annars ges något 
som helst fokus. ” 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nu är det dags för uppföljning av översiktsplanen. I politiken har vi kunnat se att så fort 
översiktsplanens intentioner har krockat med verkligheten så är det planen som har fått ge 
vika. Det kan t ex gälla den värdefulla kulturmiljön vid Boovägen som nu kommer att 
förstöras. Det kan också gälla att man struntar i att följa planen vad gäller tillkommande 
bebyggelse under perioden för Nacka bygger stad. Nu planeras att bygga betydligt mer än i 
den gällande planen vilket Nackalistan är kritiska till med tanke på ekonomi, trafik och 
miljö. Vad gäller statusen för översiktsplanen så verkar den vara tämligen osäker och skulle 
behöva preciseras för att invånaren ska förstå vilket värde planen har.” 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2014/1027-214 

Inriktningsbeslut för fortsatt planering av tunnelbana till 
Nacka avseende placering av entréer, arbetstunnlar och 
etableringsytor  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att de förslag till tunnelbanans stationsentréer, arbetstunnlar 
och etableringsytor i Nacka kommun som beskrivs i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
den 12 maj 2015 ska utgöra kommunens inriktning i den fortsatta planeringen av 
tunnelbanan till Nacka. 
 
Kommunstyrelsen uttalar därvid till Stockholms läns landsting att kommunen förutsätter 
att tunnelbanan till Nacka kommer att byggas inom avtalad budget. Om kommunen ska 
kunna fortsätta sin planering, måste landstinget dock presentera detaljerade 
kostnadskalkyler för varje planerad tunnelbanestation, som underlag för dialog. Beroende 
på kostnadskalkylerna kan kommunens planeringsinriktning komma att ändras. 
 

Ärendet 
Tunnelbanans Blå linje ska förlängas från Kungsträdgården till Nacka. Arbetet med att ta 
fram järnvägsplanen görs av landstingets Förvaltning för utbyggd tunnelbana (FUT). Den 
12 februari – 9 mars 2015 hölls ett samråd om stationsuppgångarnas lägen. 
Kommunstyrelsen yttrade sig under samrådet. 
 
FUT sammanställer inkomna yttranden och synpunkter och fortsätter i samverkan med 
kommunen utredningen om stationsentréernas placeringar. Parallellt utreds förslag på lägen 
för de arbetstunnlar och etableringsytor som behövs under byggnationen av tunnelbanan. 
Det förslag som tagits fram i denna process samt information om byggskedet kommer att 
presenteras för allmänheten i höst.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 104 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 maj 2015 
Bilder lokaliseringsutredning tunnelbaneentréer i Nacka kommun. 
Övergripande tidplan för tunnelbanans utbyggnad 
Bilder lokaliseringsutredning arbetstunnlar och etableringsytor i Nacka kommun 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 104 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att de förslag till tunnelbanans stationsentréer, arbetstunnlar 
och etableringsytor i Nacka kommun som beskrivs i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
den 12 maj 2015 ska utgöra kommunens inriktning i den fortsatta planeringen av 
tunnelbanan till Nacka. 
 
Kommunstyrelsen uttalar därvid till Stockholms läns landsting att kommunen förutsätter 
att tunnelbanan till Nacka kommer att byggas inom avtalad budget. Om kommunen ska 
kunna fortsätta sin planering, måste landstinget dock presentera detaljerade 
kostnadskalkyler för varje planerad tunnelbanestation, som underlag för dialog. Beroende 
på kostnadskalkylerna kan kommunens planeringsinriktning komma att ändras. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att hon ej deltar i beslutet. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nacka kommun förutsätter att tunnelbanan ska byggas inom avtalad budget och att 
landstinget ska presentera detaljerade kostnadskalkyler. Vad som händer om 
kostnadskalkylerna överstiger avtalad budget verkar det som att kommunen får hantera, 
dvs dra ned på antal nedgångar till stationer eller vad? Det verkar märkligt att den viktiga 
kostnadsdelen av tunnelbaneplanen i dagsläget inte är mer preciserat än så och att inte 
motparten har en uttalad avsikt med budgeten för utbyggnaden och stationerna. 
Nackalistan är förvånad över att så viktiga och kostsamma satsningar planeras på ett så 
ekonomiskt lättsamt sätt på skattebetalarnas bekostnad. Nackalistan deltar inte i detta 
beslut eftersom vi hade en annan syn på tunnelbaneavtalet som saknade risk- och 
konsekvensanalyser.” 
 
- - - - - 
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§ 176 Dnr KFKS 2013/231-219 

Utvecklad strukturplan för Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att stadsutvecklingsutskottets förslag till utvecklad strukturplan 
ska vara utgångspunkt för den fortsatta planeringen av Nacka stad med den noteringen att 
illustrationerna inte är bindande för hur t ex stadsgator som den mellan Jarlaberg och nya 
bebyggelsen i Bergs gård, slutligt ska utformas. 
 

Ärendet 
Den utvecklade strukturplanen utgår från översiktsplanens strategi ”En tätare 
och mer blandad stad på västra Sicklaön” och från visionen ”Nära och nyskapande”. Den 
innehåller ny bebyggelse i en omfattning som möjliggör en levande stad. Nacka avser att 
bygga cirka 14 000 bostäder och 10 000 arbetsplatser till 2030, men strukturplanen 
innehåller mer bebyggelse eftersom utbyggnaden av Nacka stad inte kommer att upphöra 
2030. Planeringen på västra Sicklaön ska vara en levande process där underlag och kartor 
hela tiden uppdateras och kompletteras. Den utvecklade strukturplanen för Nacka stad är 
därför ingen färdig plan, utan en utgångspunkt för den fortsatta stadsutvecklingen. 
Begreppet strukturplan har valts för att markera skillnaden gentemot de formella planer 
som styrs av plan- och bygglagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 105 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 maj 2015 
Utvecklad strukturplan för Nacka stad 
Underlag och utredningar framtagna i strukturplanearbetet 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 105 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att den utvecklade strukturplanen ska vara en utgångspunkt för 
den fortsatta planeringen av Nacka stad med tillägget att kommunstyrelsen inte tar ställning 
till den nya bebyggelsen som finns skisserad, som till exempel bebyggelsen i Jarlaberg. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade för egen del att texten i 
strukturplanen ändras på 
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 sidan 17 i strukturplanen under rubriken Kultur, Centrala Nacka. Texten 
justeras till följande …..stora synergieffekter. Det planerade 
kulturhuset/upplevelsecentrat kan uppföras i kombination med större…. 

 sidan 30 i strukturplanen. Texten justeras där det i andra stycket under 
rubriken Infrastruktur står ”Kvarnholmsförbindelsen stod klar våren 2015” i 
stället står ”Kvarnholmsförbindelsen står klar våren 2016”. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Gunilla 
Grudevall-Steen (FP) och Helena Westerling (S), bifall till följande förslag till beslut. 
 
”Kommunstyrelsen beslutar att stadsutvecklingsutskottets förslag till utvecklad strukturplan 
ska vara utgångspunkt för den fortsatta planeringen av Nacka stad med den noteringen att 
illustrationerna inte är bindande för hur t ex stadsgator som den mellan Jarlaberg och nya 
bebyggelsen i Bergs gård, slutligt ska utformas.” 
 
Hans Peters (C) instämde i Mats Gerdaus yrkande med följande tillägg. 
 
”Kommunstyrelsen beslutar att de delar som avser möjlig tillkommande bebyggelse i 
Jarlaberg vid Skönviksvägen, Diligensvägen och Jarlabergsvägen tills vidare ska utgå ur 
strukturplanen. 
 
Rolf Wasteson instämde Mats Gerdaus yrkande med undantag för exploateringen i 
Ryssbergen.  
 
Sidney Holm (MP) instämde Mats Gerdaus yrkande men yrkade att bostadsbebyggelsen i 
Ryssberget utgår. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade att ärendet avslås. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Hans Peters tilläggsyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Sidney Holms yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Christina Ståldals yrkande. 
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Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet bifaller i stort den framtagna strukturplanen. Nacka behöver nya bostäder 
och Nacka behöver en förnyelse av byggnadsstrukturen. Vi har under många år varit 
kritiska till den exploatering och byggnation som skett som ”öar” i Nacka-landskapet. Nu 
finns möjligheten att bygga ihop Nacka, i varje fall Västra Sicklaön, till en mer 
sammanhängande kommundel. 
  
Vi tar inte ställning till varje detalj och varje område som i planen anges ska bebyggas. 
Dock vill vi starkt markera att vi inte vill att det byggs något i Ryssbergen. Vi vill också 
trycka på att det är synnerligen viktigt att uppnå social hållbarhet i det som nu byggs och i 
hela Nacka. Nacka är idag en av landets mer segregerade kommuner och det är något som 
vi måste ha som mål att ändra på. Då är den kanske viktigaste aspekten att erbjuda goda 
bostäder med hyresrätt med rimliga hyror. En stor andel av bostäderna som byggs ska vara 
hyresrätter, 1/3 som anges av majoriteten (och då ofta dessutom bara på kommunal mark) 
är ett alldeles för lågt satt mål när andelen, och antalet, hyresrätter stadigt minskat i Nacka 
under flera decennier. Blandad bebyggelse är då viktig - inte bostadsrätter på de attraktiva 
ställena och hyresrätter på de mindre attraktiva. ” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan yrkar avslag på strukturplanen mot bakgrund av att Nackalistan har en annan 
syn på Nackas utveckling och befarar att projektet Nacka bygger stad, riskerar att bli för 
fort och fel. Vi oroar oss också över de ekonomiska konsekvenserna, de trafikmässiga och 
miljömässiga men är positiva till enskilda delar av planen.” 
 
- - - - - 
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§ 177 Dnr KFKS 2005/913-251 

Överenskommelse med Nacka Energi om 
markförläggning av elledningar i Norra Skuru 
Stadsbyggnadsprojekt 9104 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen överenskommelse med Nacka Energi AB 
om markförläggning av elledningar inom detaljplaneområdet ”Norra Skuru”. 
 

Ärendet 
Inom stadsbyggnadsprojekt 9104 ”Norra Skuru” ska kommunen bygga om gator och bygga 
ut vatten- och avloppsledningar. I samband med detta ska Nacka Energi rusta upp sitt elnät 
i området. Nacka Energi har idag luftburna elledningar (trästolpar sitter vid sidan av vägen 
och i dessa hänger elledningar) vilka istället ska förläggas i marken, i kommunens gator. 
Kommunens gatuarbeten och delar av Nacka energis elledningsarbeten måste därför 
samordnas. 
 
Mellan Nacka kommun och Nacka Energi finns ett distributionsavtal från 1981 som 
behöver förtydligas avseende markförläggning av Nacka Energis ledningar inom Norra 
Skuru. Därför har förslag till överenskommelse tagits fram. Överenskommelsen reglerar 
bland annat vilka kostnader som respektive part ska stå för och hur parterna ska samarbeta. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 111 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 6 maj 2015 
Överenskommelse med bilagor 
Ärendeöversikt med karta 
Grunddata enskilt projekt 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 111 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslogkommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen överenskommelse med Nacka Energi AB 
om markförläggning av elledningar inom detaljplaneområdet ”Norra Skuru”. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp.  
 
”Socialdemokraterna vill att alla kablifieringsprojekt av elnätet ska samordnas med dragning 
av fiber som ska kunna trafikeras av olika aktörer för att bidra till ökad konkurrens och 
förbättra tillgång till höghastighetsinternet.” 
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2015/198-019 

Överenskommelse om länsgemensam funktion för en 
trygg, säker och störningsfri region 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå i den gemensamma 
samverkansfunktionen, Samverkan Stockholmsregionen, som har uppdraget att skapa en trygg, 
säker och störningsfri region.  
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendet 
Lagstiftningen gällande samhällets förmåga att förebygga och hantera allvarliga händelser 
föreskriver att samhällets aktörer ska samverka. Kommunen får årligen statsbidrag för 
lokalt säkerhetsarbete, och en del av det ska användas till samverkan med andra aktörer. 
 
Efter två år med en samverkansfunktion i stockholmsregionen finns nu ett förslag att bilda 
en permanent organisation. Totalt berörs ett 40-tal aktörer av samarbetet där den stora 
merparten utgörs av länets kommuner. Andra deltagare är aktörer inom trafik- och 
transportsektorn, räddningstjänsten, sjöfarten, försvarsmakten, SOS alarm, polisen samt 
länsstyrelsen. Tillsammans verkar alla parter för att skapa trygghet, säkerhet och 
framkomlighet för regionens invånare, både i vardag och i kris. Samarbetet kallas 
Samverkan Stockholmsregionen. Syftet med samverkansorganisationen är att öka 
krisberedskapen samt öka tryggheten och framkomligheten för Stockholmsregionens 
medborgare.  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 28 april 2015, rev 8 juni 2015 
Överenskommelse 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2015/396-041 

Mål och budget 2016-2018 - ramärendet 

Beslut 
1. De ekonomiska ramar som redovisas i bilaga 1 till stadsledningskontorets 

tjänsteskrivelse den 26 maj 2015 ska ligga till grund för nämndernas budgetförslag 
avseende driftbudgeten. 

2. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska i budgetförslag för 
produktionsverksamheterna ange och beskriva de beräknade resultaten för 
respektive år 2016-2018.  

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska för resultatenheter inom myndighets- och 
huvudmannaorganisationen ange och beskriva de beräknade resultaten för 
respektive år 2016-2018.  

4. Nämndernas förslag till mål och budget ska i förekommande fall omfatta förslag till 
ändringar i taxor och innehålla förslag om checknivåer. 

5. Nämndernas förslag till mål och budget ska omfatta de motioner som remitterats 
för beredning i det ärendet. 

6. Nämndernas förslag till mål och budget ska lämnas till stadsledningskontoret senast 
den 25 september 2015. 

7. Nämnderna och enheterna inom kommunstyrelsens ansvarsområde ska i sina 
förslag till mål och budget 2016-2018 redovisa följande särskilda uppdrag: 

a) Nämnderna ska ge en kortfattad beskrivning av vad verksamheterna inom 
nämndens område särskilt kommer att fokusera på under 2016 men även 
åren 2017-2018.   

b) Nämnderna ska beskriva utmaningar och möjligheter inom nämndens 
verksamhetsområde fram till år 2030. 

c) Nämnderna ska redovisa jämförelser med liknande kommuner avseende 
kostnadsnivå och effektivitet i verksamheten. 

d) Stadsbyggnadsdirektören ska som underlag till kommunstyrelsens förslag till 
mål och budget beskriva en långsiktig prognos och åtgärder för att förbättra 
det ekonomiska resultatet i den samlade projektportföljen för 
exploateringsenheten. Målet är att verksamheten ska lämna överskott från 
och med 2018.  

e) Fastighetsdirektören får ett särskilt uppdrag att under 2016 arbeta igenom 
kontrakten för de största externa hyrorna för att se om det finns 
möjligheter till omförhandling för att åstadkomma lägre hyreskostnader för 
kommunen. En beskrivning av arbetet samt bedömning av möjliga 
ekonomiska konsekvenser ska lämnas som underlag till kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget. 

f) Personaldirektören ska som underlag till kommunstyrelsens förslag till mål 
och budget beskriva aktiviteter som kommer att genomföras för att minska 
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korttidsfrånvaron, för att kommunen ska kunna uppnå en besparing på 5 
miljoner kronor årligen under perioden 2016-2018. 

 

Ärende 
I detta ärende redovisas ekonomiska ramar och budgetdirektiv för mål- och budgetarbetet 
2016-2018. Utvecklingen av kommunens skatteintäkter 2016 är något starkare än under de 
senaste åren. Skatteintäktsökningen beräknas till ca 264,4 miljoner kronor, eller 5,7 procent 
2016. Ökad inkomstutjämningsavgift och ökade arbetsgivaravgifter gör dock att det 
ekonomiska utrymmet 2016 blir begränsat. Nämndernas sammantagna volymökningar 
2016 beräknas uppgå till 153 miljoner kronor.  
 
Förslaget till ekonomiska ramar bygger vidare på en oförändrad skattesats (förutom 
skatteväxling) för hela budgetperioden. Pris- och lönekompensation är generellt inlagt med 
0 procent för år 2016 och 1 procent för 2017 och 2018. En generell kompensation på 0,5 
procent ges för att kompensera för höjt personalomkostnadspålägg (PO) 2016, till följd av 
ökade arbetsgivaravgifter och pensionskostnader. Uppräkningen är lägre än förväntade 
ökningar av priser och löner vilket kommer att innebära behov av effektiviseringar de 
kommande åren.  
De föreslagna ramarna ger ett balanskravsresultat på 104 miljoner kronor för 2016, vilket 
ger en nettokostnadsandel på 98,1 procent. Det är något högre än kommunens mål, som är 
att nettokostnadsandelen ska vara högst 97,5 procent, vilket skulle kräva ett balanskravs-
resultat på 125 miljoner kronor. Resultatnivån bedöms ändå rimlig med givna förut-
sättningar och kommer att kräva att effektiviseringar sker i verksamheterna. För 2017 och 
2018 ger ramarna ett balanskravresultat på 155 respektive 340 miljoner kronor. Målet för 
nettokostnadsandelen nås med dessa resultat. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 89 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 maj 2015 
Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2016-2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 89 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna ej deltar i beslutet med 
hänvisning till eget, kommande budgetförslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet med hänvisning till eget, 
kommande budgetförslag. 
 
Rolf Wasteson (V) meddelade att han ej deltar i beslutet med hänvisning till eget, 
kommande budgetförslag. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att hon ej deltar i beslutet med hänvisning till eget, 
kommande budgetförslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet deltar inte i beslutet med hänvisning till att vi kommer att lägga ett eget 
förslag till budget under hösten. Det förslaget kommer inte att vara bundet till de ramar 
som nu sätts upp. Det rambeslut som nu alliansmajoriteten antagit medför återigen skarpa 
krav på nedskärningar och besparingar i verksamheter. Ofta kan det finna utrymme för 
effektiviseringar men inte alls i den omfattning som här krävs och inte så generellt för alla 
verksamheter. Vår bedömning är att budgetprocessen bör vara omvänd: det bör vara krav 
på verksamhetens omfattning och kvalitet som styr behovet av medel.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
”Ett vanligt återkommande direktiv inför budgetarbetet är: 
 ”Uppräkningen är lägre än förväntade ökningar av priser och löner vilket kommer att innebära behov av 
effektiviseringar de kommande åren.”  
 
Jag anser att det kan bli svårt att klara av dessa effektiviseringskrav hur länge som helst. 
Förr eller senare blir verksamheterna lidande. Dock har jag inte den insyn som krävs för att 
kunna bedöma detta i dagsläget. 
 
De föreslagna ramarna ger också ett balanskravsresultat för 2016 som inte når upp till 
kommunstyrelsens egen målsättning. I teorin är det lätt att få vilken budget som helst att gå 
ihop men kombinationen lågt balanskravsresultat och snäva budgetramar i en tid av kraftig 
expansion riskerar leda till oönskade resultat.” 
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Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Alliansen tar ansvar för ekonomin i Nacka. Under senare år har vi fattat flera beslut för att 
bygga Nacka starkt för framtiden. Fastighetsavtalet med Rikshem i december 2014 var 
avgörande för att klara kommande stora investeringar. Vi har också en mer aktiv 
finansförvaltning, vilket lett till väsentligt lägre räntekostnader. 
 
Osäkerheten om Nacka kommuns intäkter kommande år är större än på länge, vilket 
främst beror på regeringens politik. Kommunernas skatteintäkter avgörs helt av hur många 
som arbetar i Sverige och hur mycket man arbetar. Fler som arbetar betyder fler som 
betalar skatt och därmed ökade skatteintäkter för kommunerna. Det är med stor oro vi ser 
hur regeringens politik hotar återhämtningen i Sveriges ekonomi och därmed också i 
kommunernas ekonomi. En tämligen samstämmig ekonomkår menar att regeringens 
skattehöjningar på jobb och arbetsinkomster kommer att minska sysselsättningsgraden och 
leda till högre arbetslöshet än vad som annars vore fallet. Högre arbetslöshet ger både lägre 
skatteintäkter och högre kostnader för arbetsmarknadsinsatser. 
 
Till detta ska läggas den straffskatt på tillväxt som regeringen föreslår och som drabbar 
Nacka med 80 Mkr i årlig skatteutjämning. 
 
Utifrån detta bedömer vi att det är motiverat att i nuläget besluta om mycket strama 
budgetramar. I höst finns mer underlag, både om regeringens budgetpropositions effekter 
på skatteintäkterna och större säkerhet om kommande pris- och löneökningar. Då har 
också nämnderna kunnat redovisa jämförelser av kostnader och effektivitet i 
verksamheterna i kommuner med likartad struktur som Nacka. 
 
Vi i Alliansmajoriteten avser att återkomma i höst med höjning av checknivåerna i 
verksamheterna. Avsikten är att ge förutsättningar för fortsatt god kvalitetsutveckling. 
Exakta nivåer kan komma att variera mellan verksamheterna.” 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2015/785-140 

Näringslivsstrategi Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar näringslivsstrategi för Nacka kommun med ändringen att strategin 
ska heta ”Näringslivsstrategi för optimal utveckling och tillväxt”. 
  
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att utarbeta en handlingsplan med 
anledning av näringslivsstrategin. Handlingsplanen ska föreslås kommunstyrelsen senast i 
februari 2016. 
 

Ärende 
I oktober 2014 fattade kommunstyrelsen beslut om att Nacka ska ha en näringslivsstrategi, 
vilket inte funnits tidigare. Beslutet är en naturlig konsekvens av den kraftfulla tillväxt som 
kommunen kommer att ha under de närmaste 15 åren. 
 
I strategin finns fyra olika målgrupper definierade som relevanta för att uppnå målet; 
nystartade företag, växande befintliga företag, nya etableringar och fastighetsutvecklare. Fem strategiskt 
prioriterade områden är kopplade till dessa: 
 

1. En aktiv markpolitik som är tydligt kopplad till näringslivets etableringsförutsättningar 
2. Ett dynamiskt företagsklimat som främjar innovation och entreprenörskap 
3. God tillgång på arbetskraft med relevant kompetens 
4. Kommunen erbjuder enkel, snabb och kundfokuserad myndighetsutövning som möter företagens 

behov 
5. Stadsplaneringen ska skapa goda urbana lokaliseringsförutsättningar  

 
Alla de fem områdena är tydligt kopplade till kommunens rådighet och vad kommunen, ur 
detta perspektiv, kan göra för att underlätta för de valda målgrupperna att etablera och växa 
i Nacka. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 90 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 juni 2015 
Näringslivsstrategi 
Förutsättningar för företagsetablering i Nacka kommun 
Nya Nacka stad 
Omvärldsanalys, underlag till näringslivsstrategi för Nacka kommun 
Gatuplan och tredimensionella fastigheter 
Näringslivsrådet bredband 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 90 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar näringslivsstrategi för Nacka kommun. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att utarbeta en handlingsplan med 
anledning av näringslivsstrategin. Handlingsplanen ska föreslås kommunstyrelsen senast i 
februari 2016. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) 
och Gunilla Grudevall-Steen (FP), att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
arbetsutskottets förslag med ändringen att strategin ska heta ”Näringslivsstrategi för optimal 
utveckling och tillväxt”.  
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), att  
punkt 5 ”utvecklar fler kundvalstjänster” utgår. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer inte i alliansmajoritetens tro på kundvalssystemens allmänna 
välsignelse. I själva verket reducerar det medborgaren i Nacka till kund vilket medför helt 
andra förtecken vad gäller inflytande och synen på demokrati. Det är inte heller en 
nödvändig ingrediens för att Nacka ska kunna vara en attraktiv kommun för företag att 
etablera sig.” 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är mycket bra att denna strategi nu finns framme för beslut. Det har varit en lång och 
omfattande process där många aktörer deltagit på olika sätt. Vi ser också fram emot den 
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konkreta handlingsplan som ska tas fram under hösten. Och vi utgår från den ska gå ut på 
remiss till nämnderna innan slutgiltigt förslag föreläggs kommunstyrelsen. 
 
Kommunens ambition att ha en snabb, enkel och smidig beslutsprocess kring tillstånd mm 
är mycket bra. Men en hög servicenivå är viktig om t.ex. en företagare överväger att 
etablera sig i kommunen och tar kontakt. Det första intrycket man får av kommunen har 
stor betydelse. En företagare ska kunna få snabbt besked om vad som gäller beträffande 
planeringen i ett område, hur man söker tillstånd eller vem man kan vända sig till för att få 
svar på sina frågor.  
 
Den kommande handlingsplanen bör innehålla tydliga tidplaner för olika åtgärder och 
insatser för fler arbetsplatser i Nacka. Det blir så klart spännande att följa arbetet med 
handlingsplanens implementering och utvecklingen när det gäller etableringen av 
arbetsplatser i kommunen. Det kommer att behövas kontinuerlig uppföljning, t.ex. i 
samband med tertialbokslut 1, 2 och i samband med årsbokslut. Det är därför viktigt att 
målen sätts så att de blir lätta att följa upp.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Det är säkert positivt med en uttalad näringslivsstrategi för Nacka. Det ökar tydligheten.   
Det finns säkert många dolda behov som behöver komma i dagen som t ex behov av 
sammanhållen  industrimark, billiga lokaler och kluster för småföretag där etableringshjälp 
kan finnas. I tjänstehandlingen står under rubriken Ärende, punkt 1 följande: En aktiv 
markpolitik som är tydligt kopplade till näringslivets etableringsförutsättningar. Nackalistan 
vill att de ska kompletteras med …näringslivets etableringsförutsättningar och kommunens 
eget markbehov.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Näringslivsstrategin har varit behövd länge och det är bra att det äntligen finns ett 
underlag för det fortsatta arbetet. Framtagandet av en strategi är av största vikt efter en lång 
rad företagsflytt från Nacka som exempelvis Telia och CGI. Att understödja 
näringsetableringar är avgörande för att skapa en levande kommun som inte bara blir en 
sovande förort. För dagens företag är god tillgång till internet en viktig faktor. Det gäller 
oavsett om det är en konsultföretagare som jobbar hemifrån, eller ett storföretag med stora 
kontorsutrymmen. Därför är vi något förvånade över ambitionen att senast 2020 ska 90 % 
av företagen ha tillgång till bredband. Den ambitionsnivån förefaller tämligen lågt. För en 
kommun av Nackas karaktär och med vår attraktiva placering är annat än i det närmaste 
100% inte en adekvat målsättning. Kommunen måste sätta sig i förarsätet för att våra 
näringar ska få tillgång till viktig e-infrastruktur för tillväxt och utveckling. 
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Inflytande är viktigt för livskvalitet. Möjligheten till reella val är ett av många sätt att få 
inflytande, men det ter sig rätt dogmatiskt att skriva in ”valfrihet” som ett självändamål i 
näringslivsstrategin.” 
 
- - - - - 
  



 
34 (53) 

 15 juni 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 181 Dnr KFKS 2014/309-639 

Nytt internationellt universitet i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i rapporten ”Nytt internationellt universitet  
i Nacka – en studie av förutsättningar, utmaningar och möjligheter att etablera ett 
universitet i Nacka”. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att ta fram förslag på hur projektet 
kan drivas vidare. Förslaget ska redovisas för kommunstyrelsen senast i oktober 2015. 
 

Ärende 
Baserat på ett initiativ från moderaterna i Nacka i april 2014 har kommunstyrelsen inlett ett 
arbete med att belysa förutsättningar, utmaningar och möjligheter för att etablera ett nytt 
internationellt universitet i Nacka. I En genomgång av förutsättningar, regelverk och 
finansieringsmodeller har gjorts och redovisas i rapporten tillsammans med en analys av 
befolkningsprognoser och kompetensförsörjningsbehov. Rapporten går igenom 
möjligheter att starta nya lärosäten samt ett antal internationella exempel på nystartade 
universitet. Förstudierapporten visar att det svenska högskolesystemet inte är anpassat för 
att främja nya initiativ inom ramen för det statligt finansierade högskolesystemet. 
Regelverket är komplicerat och oförutsägbart. Ett antal olika vägar för en etablering kan 
identifieras. I bedömningen av vilka vägval som bör göras bör utgångspunkten vara att 
Nacka ska göra något nytt. Förstudiens analyser och slutsatser behöver diskuteras inför 
ställningstagande om i vilken form projektet ska drivas vidare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 91 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2015 
Nytt internationellt universitet i Nacka – en studie av förutsättningar, utmaningar och 
möjligheter att etablera ett universitet i Nacka 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 91 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen i rapporten ”Nytt internationellt universitet  
i Nacka – en studie av förutsättningar, utmaningar och möjligheter att etablera ett 
universitet i Nacka”. 
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Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att ta fram förslag på hur projektet 
kan drivas vidare. Förslaget ska redovisas för kommunstyrelsen senast i oktober 2015. 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade att ärendet avslås. 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater vill se utökade möjligheter till högre utbildning och forskning. Det 
gäller fler utbildningsplatser på befintliga lärosäten, men också nyetableringar. Vi har 
ambitionen att kunna erbjuda högre utbildningar inom kommungränsen.  
Närhet och koppling mellan högre utbildning och det innovationscentrum som vi vill 
etablera skapar goda förutsättningar för välstånd och ett gott samhälle med skatteintäkter 
som kan satsas på välfärd och infrastruktur. Av rapporten framgår att etableringar är väldigt 
tids- och resurskrävande, något som vi socialdemokrater påpekade även för ett år sedan. 
Därför är det viktigt att ha ärliga och realistiska ambitioner. Ett alternativ med sänkta 
kvalitetskrav är inte den framtidssatsning som vi ser framför oss. Inte heller avsaknad av 
ambitioner och visioner är något som lockar. 
Vi ser framemot det fortsatta arbetet att kunna hitta en pragmatisk och framkomlig väg.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Utbildning och forskning är en synnerligen viktig ingrediens i ett modernt samhälle. 
Sverige, Stockholmsområdet och Nacka har stort behov av väl utbildade medborgare och 
därför är självklart ett utvecklat skolväsende på alla nivåer av största vikt. Om och när man 
på nationell och regional nivå överväger etablering av nya universitet och högskolor kan det 
finnas anledning att Nacka visar intresse. Att däremot driva kravet på en etablering av ett 
internationellt universitet i Nacka, så som alliansmajoriteten nu gör, närmar sig dock en 
kommunal hybris. Vi ser också en risk för att det kan innebära en lockelse för privat 
finansierade universitet att etablera sig, något som genom sina höga terminskostnader 
skulle ha en kraftigt segregerande verkan. Och det är precis vad Nacka inte behöver, just 
genom att Nacka redan idag är en av landets mer segregerade kommuner. ” 
 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2015/277-610 

SOU 2013:52; moderniserad studiehjälp 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar av utbildningsnämnden föreslaget yttrande över SOU 2013:52, 
moderniserad studiehjälp. 
 

Ärende 
Betänkandet innehåller förslag som avser inackordering, elevresor och gymnasiebidrag 
(ersätter så kallat extra bidrag). Dessutom tillkommer förslag som gäller unga föräldrar, nya 
studerandegrupper, konsekvenser av ogiltig frånvaro och hur studiebidraget betalas ut. 
Utbildningsnämnden har tagit fram ett förslag till yttrande från Nacka kommun. 
 
Bedömning av förslagen är att de flesta går i linje med de förändringar som har skett i 
skollagstiftningen i övrigt och på flera områden förenklar Nacka kommuns arbete med 
studiestödet. Det förslag som får tydligast konsekvenser för kommunsektorn är förslaget 
att finansiering och handläggning av inackorderingsbidrag ska finansieras genom att 
statsbidraget för inackorderingsstöd hålls inne från kommunerna och att handläggningen 
överförs till CSN. Eftersom kostnaderna tas inom statsbudgeten i framtiden förväntas det 
inte påverka kommunens ekonomi. 
 
I förslaget ingår att utbetalningen av studiehjälp ska gå direkt till omyndiga och inte till 
deras vårdnadshavare. Kommunstyrelsen anser att det här förslaget är otillräckligt utrett 
och kan leda till negativa konsekvenser. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 93 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 maj 2015 
Förslag till yttrande över betänkanden Moderniserad studiehjälp 
Protokollsutdrag utbildningsnämnden den 21 maj 2015 § 35 
Sammanfattning SOU 2013:52  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 93 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar av utbildningsnämnden föreslaget yttrande över SOU 2013:52, 
moderniserad studiehjälp. 

Beslut i utbildningsnämnden den 21 maj 2015 § 35 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta bifogat förslag till yttrande. 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 183 Dnr KFKS 2015/352-050 

SOU 2015:12; överprövning av upphandlingsmål m.m. 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2015:12; Överprövning av 
upphandlingsmål m.m. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat.  

Ärendet 
Den så kallade Överprövningsutredningens förslag syftar till att komma tillrätta med de 
problem som orsakas av att upphandlingar stoppas när de begärs överprövade i domstol, 
SOU 2015:12. 
 
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande från Nacka kommun. I det 
föreslår kontoret sammanfattningsvis följande.  

 Nacka kommun tillstyrker förslaget om att en upphandlande myndighet får 
genomföra temporär direktupphandling om överprövningen av en upphandling tar 
längre tid än 90 dagar.  

 Den föreslagna tidsfristen för förvaltningsrätt att avgöra mål på 90 dagar bör göras 
mer flexibel och bör räknas från det att kommuniceringen är avslutad.  

 De förslag till processrättsliga ändringar som är tänkta att koncentrera prövningen 
till första instans, förvaltningsrätten, tillstyrks. 

 Nacka kommun tycker att det borde ha lagts fram förslag om avgifter för att begära 
överprövning och att förlorande part ska ersätta den andra partens 
rättegångskostnader. 

 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 3 juni 2015 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 94 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2015 
Sammanfattningen i utredningen och författningsförslag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 94 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2015/378-716 

Förslag om att ta bort fritidspeng ur bestämmelsen om 
särskilt ekonomiskt stöd i socialtjänstlagen 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till regeringen över förslag i promemoria från 
socialdepartementet om att ta bort de särskilda bestämmelserna om fritidspeng i 4 a kap 
socialtjänstlagen. 
 

Ärendet 
Familjer som har försörjningsstöd kan under vissa omständigheter få så kallad fritidspeng, 
som avser kostnader för fritidsaktiviteter för barnen i familjen. Fritidspengen är ett tillägg 
till försörjningsstödet. Regeringen vill ta bort fritidspengen då regeringen tycker att 
utformningen av den inte stämmer överens med intentionerna i socialtjänstlagen och dess 
principer om den enskildes ansvar och självbestämmande. 
 
I förslaget till yttrande vill Nacka kommun att fritidspengen ska vara kvar. Den är ett 
positivt tillskott som går oavkortat till barnen och är därmed angelägen ur ett 
barnperspektiv, precis som var meningen med att införa den. Att, som regeringen föreslår, 
höja riksnormen och öka det generella stödet till idrottsrörelsen bedöms inte tillgodose 
barnperspektivet på samma sätt som fritidspengen gör. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 25 maj 2015 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 95 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 maj 2015 
Promemoria 2015-05-13 från socialdepartementet 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 95 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till juridik- och kanslienhetens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2015/230-109 

Utredning kring Matchningsanställningar (A 2014:D) 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över utredningen kring Matchnings-
anställningar (A 2014:D) 
 

Ärende 
Nacka ställer sig positiv till utredningens förslag, som ligger i linje med den verksamhet 
som kommunen redan bedriver sedan 2011. Utredningen föreslår att de så kallade 
matchningsaktörerna även ska kunna bli tillfälliga arbetsgivare för medborgare på väg till 
egenförsörjning. Denna funktion finns inte i Nackas verksamhet och kan därför bli ett 
komplement till Nackas insatser. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 maj 2015 § 34 
Arbets- och företagsnämnden den 20 maj 2015 § 34 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 23 april 2015 
Förslag till yttrande 
Utredningens förslag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 96 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över utredningen kring Matchnings-
anställningar (A 2014:D) 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 20 maj 2015 § 34 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över 
utredningen kring Matchnings-anställningar (A 2014:D) 
Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Ylva Sandström (M), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna noterar att moderaterna i Nacka ställer sig positiva till regeringens 
förslag till matchningsanställningar. I yttrandet kan man inledningsvis läsa att Nacka 
kommun i stor utsträckning likställer matchningsanställningar med kommunens Jobb- och 
utbildningsexperter. Yttrandet avslutas dock positivt med att matchningsanställningar kan 
utgöra ett komplement i Nacka kommun för att underlätta långtidsarbetslösas väg in på 
arbetsmarknaden.” 
 
Ylva Sandström lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Moderaterna är mycket positiva till matchningsanställningar och hoppas att regeringen 
inför detta snarast. Om inte detta skulle bli av, måste kommunen vidareutveckla Jobbpeng 
så att matchningsanställningar kan bli en del av Nackas Jobbpeng.” 
 
- - - - - 
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§ 186 Dnr KFKS 2015/195-616 

Samverkan kring Sfi-bas-utbildning för kortutbildade och 
analfabeter – förslag till överenskommelse från 
Kommunförbundet Stockholms Läns styrelse  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar den av Kommunförbundet Stockholms Läns föreslagna 
överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om samverkan kring Sfi-
basutbildning för kortutbildade och analfabeter. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

Ärende 
Kommunförbundet Stockholms län har lämnat en rekommendation att teckna en 
överenskommelse med Nacka kommun om att erbjuda förstärkt språkutbildning i svenska 
för invandrare med bristfällig utbildningsbakgrund i hemlandet.   
 
Det är angeläget att erbjuda förstärkta insatser för målgruppen korttidsutbildade elever 
inom svenska för invandrare då elevresultaten många gånger behöver förbättras. Satsningen 
ligger därmed i linje med nämndens strävanden att förbättra resultaten inom sfi. Det är 
även positivt att förslaget innehåller arbetsmarknadsintroduktion då det är vanligt att elever 
inom svenska för invandrare inte har goda kontakter med arbetslivet. 
 
Kommunstyrelsen ställer sig positiv till samarbetet. Dock är Nacka angelägen om att 
basutbildning inom svenska för invandrare (sfi-bas) inte ska bli ett nytt regionalt 
utbildningssystem, utan samordnas med befintliga. I förslag till överenskommelse finns nu 
flera öppningar för ökad samordning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 97 
Arbets- och företagsnämnden den 20 maj 2015 § 31 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2015 
Överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om samverkan kring Sfi-
basutbildning för kortutbildade och analfabeter - rekommendation från 
Kommunförbundet Stockholms län, 2015-03-19 Dnr KSL/14/0074-34 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 97 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar den av Kommunförbundet Stockholms Läns föreslagna 
överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om samverkan kring Sfi-
basutbildning för kortutbildade och analfabeter. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 20 maj 2015 § 31 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunstyrelsen anta den av Kommunförbundet 
Stockholms Läns föreslagna överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om 
samverkan kring Sfi-basutbildning för kortutbildade och analfabeter. 
Arbets- och företagsnämnden beslutade att ge uppdrag åt rektor för vuxenutbildning i 
Nacka att driva på gentemot KSL att någon av sfi-bas-utbildningarna lokaliseras på rimligt 
pendlingsavstånd för Nackabor, samt att rektor arbetar för att godkännande av nya 
anordnare som uppfyller kriterierna, inte hindras av att det redan finns ett visst antal 
anordnare. 
Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 

Yrkande 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Ylva Sandström (M), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), att kommunen i sina förhandlingar med KSL driver att SFI-utbildningar ska 
placeras på rimligt avstånd eller att studerande erbjuds kostnadsfri SL-kort. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med  
Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2015/390-799 

Omvärlds- och framtidsspaning 
Rapport 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar rapporten omvärlds- och framtidsspaning till protokollet. 
 

Ärende 
En första rapport om omvärlds- och framtidsspaning har tagits fram. Tre områden 
presenteras, megatrender, värderingar och arbetsmarknad. I detta steg har förnyelseenheten 
samlat olika befintliga generella trendanalyser i kortform. Rapporten är tänkt att fungera 
som inspiration till diskussioner inför de utmaningar Nacka kommun står inför och en 
aptitretare för ytterligare spaningar.  
 
Tio megatrender presenteras i rapporten: demografi, individualisering, kommersialisering, 
digitalisering och teknikutveckling, hälsa och miljö, acceleration, välstånd, globalisering, 
nätverkande samt urbanisering. Även svenskarnas värderingar presenteras i korthet både i 
global jämförelse men även förändringar över tid. Värderingarna är vad vi tycker är viktigt 
för oss som personer men också värderingar kring nationen och kommunen. Rapporten ge 
även en inblick i framtidens arbetsmarknad utifrån trender. Några av utmaningarna för 
framtida arbetsmarknad är kopplat till flera av megatrenderna, exempelvis teknik 
utveckling, demografi och global konkurrens.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 98 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2015 
Rapport Omvärlds- och framtidsspaning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 98 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar rapporten omvärlds- och framtidsspaning till protokollet. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2014/387-105 

Nacka i Eurocities våren 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommun har valt att från år 2014 engagera sig i nätverket Eurocities för att få en 
bred europeisk kanal till kunskapsutbyte och omvärldsspaning. Under våren 2015 har 
Nacka presenterat kundval och arbetsmarknadsfrågor vid Economic Development Forum, 
gått med i ett expertsamarbete kallat “Edge-of-center transformation”, samt deltar i möten 
om ekosystemtjänster och kreativa medborgardialoger/medskapande. Nackas arbete med 
kundval för bla arbetsmarknadsinsatser har väckt intresse och kommer även finnas med i 
en sammanställning som Eurocities gör tillsammans med EU-kommissionen om städers 
roll i social inkludering.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 99 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 20 maj 2015 
Presentation från Nacka vid EDF i Genova i april 2015 
Presentation från Solna vid EDF i Genova i april 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 99 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 189 Dnr KFKS 2014/435-002 

Kommunstyrelsens delegationsordning 
Politikerinitiativ den 2 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets redovisning till protokollet. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen inte vidare behöver utreda lagligheten i 
kommunstyrelsens delegation till dess verksamhetutskott. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att orden ” produktionsområde eller” ska utgå ur punkterna 91- 
92 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) ifrågasätter om kommunstyrelsen har delegerat för mycket till sitt 
verksamhetutskott, när den beslutat att delegera frågor om hur tjänstemannaorganisationen 
av den kommunala produktionen av välfärdstjänster är strukturerad. Enligt kommunallagen 
får inte ärenden om verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet delegeras.  
 
Stadsledningskontoret menar att kommunens styrsystem med  

1) mål som beslutas av kommunfullmäktige,  
2) av kommunfullmäktige beslutade kundvalssystem där efterfrågan avgörs av dem 

som nyttjar kommunens välfärdstjänster,  
3) de av kommunfullmäktige beslutade ägardirektiven för den kommunala 

produktionen och  
4) kommunfullmäktiges beslut att det ska finnas ett verksamhetsutskott inom 

kommunstyrelsen som ansvarar för produktionsverksamheten  
innebär att det är förenligt med kommunallagen att kommunstyrelsen har delegerat 
till sitt verksamhetsutskott att besluta i strukturfrågor. 

 
Kommunstyrelsen har dock i sin instruktion för hur hela kommunens 
tjänstemannaorganisation är organiserad beslutat om den övergripande indelningen i det 
som kallas produktionsområden och hur de ska benämnas. Beslut att ändra dem eller vad 
de ska heta bör därför inte ingå i verksamhetsutskottets ansvar. Stadsledningskontoret 
föreslår därför att orden ”produktionsområde eller” ska utgå ur punkterna 91-92 i 
delegationsordningen. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 102 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2015. 
Politikerinitiativ 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2015 § 102 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets redovisning till protokollet. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen inte vidare behöver utreda lagligheten i 
kommunstyrelsens delegation till dess verksamhetutskott. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att orden ” produktionsområde eller” ska utgå ur punkterna 91- 
92 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Christina Ståldal (NL) 
och Khashayar Farmanbar (S), att punkt 91 i kommunstyrelsens delegationsordning ska 
utgå. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
”Jag tycker det är märkligt att Alliansen trots påpekande från sina egna revisorer fortsätter 
att bryta mot lagen. Punkt 91 i kommunstyrelsens delegationsordning medger att 
kommunstyrelsen kan delegera bort att ”besluta om större verksamhetsförändringar samt start och 
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nedläggning av produktionsområde eller verksamhetsområde”. Jag anser att detta är helt mot 
bestämmelserna i 6 kap 34 § kommunallagen, som tydligt säger att en nämnd ”inte får 
delegera ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan delar Miljöpartiets farhågor angående omfattningen av delegationen till 
verksamhetsutskottet och är kritiska till förslaget i tjänstehandlingen.” 
- - - - - 
  



 
51 (53) 

 15 juni 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 190 Dnr KFKS 2015/400-001 

Förordnande av personuppgiftsombud  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att entlediga Börje Sjölund från uppdraget att vara 

personuppgiftsombud för kommunstyrelsen. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att förordna Anneli Sagnérius till nytt 

personuppgiftsombud för kommunstyrelsen.  

Ärendet 
Enligt personuppgiftslagen (1998:204) är det i en kommun de enskilda nämnderna som är 
personuppgiftsansvariga för de uppgifter som behandlas inom det egna ansvarsområdet. 
Personuppgiftsombudets uppgift är bland annat att självständigt se till att den 
personuppgiftsansvarige behandlar personuppgifter på ett lagligt och korrekt sätt och i 
enlighet med god sed. Personuppgiftsombudets ska påpeka eventuella brister i hanteringen 
till den personuppgiftsansvarige och i vissa fall Datainspektionen. Den 
personuppgiftsansvarige behåller alltid det yttersta ansvaret för all behandling även om ett 
personuppgiftsombud har förordnats.  
 
Då nuvarande personuppgiftsombud i kommer gå i pension föreslås Anneli Sagnérius, 
kommunjurist, förordnas som nytt personuppgiftsombud för kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik-och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 27 maj 2015 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med juridik-och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 191  

Övriga frågor 
Rolf Wasteson (V) anmälde att han lämnar reservation och protokollsanteckning i ärende 
14. 
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2015/392-050 

Tilldelningsbeslut entreprenadupphandling Strategisk 
partnering 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar anbudsgivare nr 2, NCC Construction Sverige AB och beslutar att 
kommunen ska ingå föreslaget avtal med denna anbudsgivare.  
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Ärendet 
Efter beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott (KSSU) den 17 mars 2015, har 
enheten för fastighetsutveckling genomfört en upphandling för arbetsmetod strategisk 
partnering. För att finna det för Nacka kommun mest fördelaktiga anbudet har en väl 
beprövad metod används och i utvärderingen har kvalitet viktats till 80 % och pris till 20 
%. Upphandlingen är under strikt anbudssekretess. Anbud har inkommit och 
utvärderingen är slutförd. 
 
Upphandlingen har genomförts i enlighet med bestämmelserna i lagen om offentlig 
upphandling (LOU) med ett öppet förfarande.  
 

Handlingar i ärendet 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 7 juni 2015 
Utvärderingskriterier 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 114 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 maj 2015 § 114 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen rörande den pågående 
upphandlingen för arbetsmetoden strategisk partnering till protokollet. 
Detta beslut fattades med stöd av punkten 43 i kommunstyrelsens delegationsordning.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med enheten för fastighetsutvecklings förslag. 
 
- - - - - 
 
 


